
این روزها صحبت های امیدوارکننده ای درباره حضور زنان تماشاگر 

به ورزشـــگاه های فوتبال به گوش می رسد تا حدی که رخ دادن 

آن برای فصل جدید بسیار نزدیک به واقعیت به نظر می رسد. در 

ابتدای لیگ بیست و دوم بود که مجوز حضور معدود زنان تماشاگر 

در بازی های خانگی استقلال و پرسپولیس صادر شد و اتفاقا حضور 

زنان در ورزشگاه ها با استقبال خیل عظیم مخاطبان روبه رو شد، 

اما این موضوع چندان به درازا نکشید و پس از چند بازی، باز هم 

ممنوعیت ها با بهانه های مختلف مانع حضورشان شد. 

 با این حال تعطیلی این طرح به معنی منتفی شـــدن آن نبود و 

در این مدت تلاش های زیادی شد تا بار دیگر موضوع به جریان 

بیفتد. فدراســـیون فوتبال در تدارک جلساتی است که به تحقق 

این امر ختم شود و قرار است هفته آینده سه جلسه متوالی در این 

خصوص در فدراسیون فوتبال با حضور مهدی تاج برگزار شود . به 

گفته کارشناســـان، این امری به شدت ضروری است و در صورت 

نادیده گرفتن، می تواند تبعات بدی را برای فوتبال ایران به همراه 

داشته باشد. از این رو وزارت ورزش در اواخر فروردین ماه سال جاری 

در نشســـت هماهنگی در رابطه با حضور زنـــان و خانواده ها در 

ورزشگاه ها به این موضوع پرداخت و حمید سجادی، وزیر ورزش 

و جوانان به شـــکل خاص خواهان ساماندهی امکانات لازم برای 

حضور زنان در ورزشگاه های فوتبال شد. این روند بسیار خوب و 

با مساعدت مسئولان مربوطه پیش رفت تا جایی که سجادی در 

اواسط اردیبهشت ماه در صحبت هایش ادعا کرد مساله حضور زنان 

حل شده است و آنها می توانند به ورزشگاه ها بروند. 

بـــا تجربه ای که در ایـــن خصوص وجود داشـــت صحبت های 

امیدوار کننده وزیر اما چندان باور پذیر نبود تا اینکه مهدی تاج، 

رئیس فدراسیون فوتبال به سرعت ابهامات را برطرف کرد و با اشاره 

به امکانات سخت افزاری، ملاک های لازم برای این مهم را ضروری 

دانســـت. به این ترتیب وقتی تاج مدعی شد »هیچ مانعی بابت 

حضور بانوان وجود ندارد مگر اینکه ســـخت افزار یک ورزشگاه به 

ما این اجازه را ندهد« مشخص شد که بهانه ها همیشه می توانند 

برای محقق نشدن این مهم وجود داشته باشند. در نتیجه از نظر 

آنها مانعی برای ورود بانوان به ورزشـــگاه به عنوان تماشاگر وجود 

ندارد، البته در ورزشـــگاهی که مســـئولان مربوطه فراهم بودن 

زیرساخت ها را تایید کنند. 

بهانه ای به نام زیرساخت
یکی از مواردی که بارها بانوان تماشـــاگر را از ورود به ورزشگاه 

خصوصا اســـتادیوم آزادی محروم کرد عدم وجود این امکانات 

بوده اســـت. بدون شـــک این مهم وجـــود دارد و مـــا با توجه 

به فاصله ورزشـــگاه هایمان با ورزشـــگاه های مـــدرن و حتی 

نیمه مدرن نمی توانیم ادعایی در این زمینه داشـــته باشیم، اما 

وقتی همایش های مختلف از ســـوی نهادهای دیگر در همین 

ورزشـــگاه آزادی با حضور زنان و مردان و خانواده ها در کنار هم 

برگزار می شـــود، چطور می توانیم باور کنیم که این امکان برای 

تماشاگران زن آن هم در جایگاه تفکیک شده ممکن نیست؟

سهیل مهدی، رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ که در بطن 

ماجرا قـــرار دارد، در این مورد بـــه »فرهیختگان« گفت: »مجوز 

حضور بانوان در هر ورزشـــگاه به شرط فراهم بودن زیرساخت ها 

صادر می شود. در مورد ورود این قشر از جامعه از ابتدا هم منعی 

وجود نداشـــت و همکاری های لازم صـــورت گرفت، اما به دلیل 

فضای خشن ورزشگاه ها لازم است که ورزشگاه میزبان به خوبی 

میهمان پذیر اقشار مختلف باشد. البته ما خیلی هم زیرساخت ها 

را براساس اتمسفر موجود در ورزشگاه مد نظر قرار ندادیم، بلکه 

تاکید داریم که یک ســـری امکانات باید به حد مطلوب برسند. 

حالا همان طور که گفتید ممکن است یک فستیوال یا تجمعی 

در ورزشـــگاه و در راســـتای برنامه های دیگر انجام شود که به ما 

ارتباطی پیدا نمی کند و نمی دانیـــم ملاک آنها از برگزاری این 

مراسم در چنین زیرساختی چیست. چون ما متولی فوتبال هستیم 

و و جامعه پذیرنده خود را ملاک قرار می دهیم. نیازها و پاسخ ها 

با هم فرق دارند؛ من در مورد ســـازمان خودم می توانم اظهارنظر 

کنم. از این رو براساس دانسته هایم باید فضایی فراهم کنیم که 

بانوان به ورزشگاه بیایند و از چند ساعت قبل از مسابقه بتوانند 

به راحتی از امکانات استادیوم مورد نظر استفاده کرده و لحظات 

خوشی را سپری کنند.« 

دقیقا این موضوع در وزارت ورزش هم ملاک بوده اســـت و طی 

صحبتی که با یکی از عوامل وزارت ورزش داشتیم بر این مهم تاکید 

داشت که فاکتورهای فدراسیون فوتبال برای رفاه حال تماشاگران 

فوتبال به خصوص بانوان بسیار مورد تایید است و با خواست آنها 

مغایرتی ندارد. با این حال رضا شاه منصوری، کارشناس حقوقی 

فعال در زمینه ورزش و فوتبال در این مورد به موضوع مهمی اشاره 

کرد. وی به »فرهیختگان« گفت: »بحث ورود بانوان به ورزشگاه ها 

از فصل قبل انجام شده است و شاهد حضورشان بودیم. این نشان 

می دهد موانع برطرف شده است. ورزشگاه های ما نه درخصوص 

امکانات رفاهی برای خانم ها که درخصوص آقایان هم با نواقص 

زیادی روبه رو است. زیرساخت ها به کل برای تماشاگران فوتبال 

فراهم نیست و این مانعی جدی به نظر می رسد. از این رو می دانم 

که دیگر نه بحث قانون اســـت و نه شرع، بلکه موضوع نداشتن 

امکانات سخت افزاری است. ورزشگاه یادگار تبریز با توجه به مسیر 

سختی که دارد برای آقایان هم مناسب نیست چه برسد بانوان، 

یا ورزشگاه مسجدسلیمان که البته همگی امکانات لازم را برای 

استقبال از هواداران چه مرد و چه زن ندارند.«

مجوز و بهانه های تکراری 
حـــالا این اظهارات را در کنار حرف هـــای جدید مهدی تاج در 

حاشـــیه مراسم قرعه کشی فصل بیست و سوم لیگ برتر فوتبال 

بگذارید. وی به جد مدعی شد امسال در بعضی از ورزشگاه ها مثل 

نقش جهان، سیرجان، شهید وطنی، فولادشهر و فولاد خوزستان 

از نظر زیرساخت ها شرایط خوب است و حضور بانوان را خواهیم 

داشـــت. از نظر تاج، دولت روی زیرساخت های ورزشگاه ها کار 

کرده و ورزشـــگاه آزادی را هم به ســـرعت ترمیم می کند که برای 

تهران هم این مهم انجام شود. 

با این حال در اظهارات اخیر تاج این شـــرایط تغییر کرد و هر چه 

به زمان مسابقات نزدیک می شویم از تعداد ورزشگاه های میزبان 

بانوان کاسته می شود. رئیس فدراسیون فوتبال اخیرا ادعا کرده 

از بین ورزشگاه های لیگ برتری فعلا فقط ورزشگاه نقش جهان، 

گل گهر سیرجان و غدیر اهواز امکان میزبانی دارند. جای تعجب 

است که ورزشگاه آزادی با وجود سکوهای بی شمار فعلا حتی در 

بازی های نه چندان پر تماشاگر هم میزبان نخواهد بود. از این رو 

فدراسیون فوتبال می خواهد طرح بازگشت تماشاگران زن را فعلا 

در این ســـه ورزشگاه امتحان کند و در صورت بازخورد مناسب به 

دیگر استادیوم ها تعمیم دهد. در چنین شرایطی و درحالی که فکر 

می کردیم این مشکل حل شد اما احساس می شود این کار کاملا 

قطعی نیست و تا زمانی که شاهد حضور آنها در ورزشگاه نباشیم، 

اظهارات را حتی از زبان رئیس فدراسیون باور نکنیم. در حالی که 

تاج از تایید شـــورای امنیت ملی با این طرح گفته بود اما به نظر 

می رسد هنوز تایید نهایی صادر نشده است. گویا شورای امنیت 

ملی مخالفتی با این موضوع ندارد اما شـــرط و شروطی را در نظر 

گرفته که هنوز محقق نشده و یکی از مهم ترین این شروط همان 

زیرساخت های مورد نظر آنهاست. شاه منصوری تاکید می کند: 

»من پاسخگوی نظر دیگران نیستم ولی چیزی که از دهان رئیس 

فدراســـیون شنیدم و چیزی که تا به امروز دنبال می کردیم به ما 

می گوید حضور بانوان در ورزشگاه ها منعی ندارد. ما در واقع در یک 

دوره گذار هستیم. دوره ای که در آن باید خود را با الزامات مورد نظر 

انطباق دهیم. نه فقط ورود بانوان بلکه دیگر مواردی که در فوتبال 

ما به یک مشکل تبدیل شـــد نیز از سوی فدراسیون و رئیسش، 

به عنوان دارنده کرسی در AFC در حال پیگیری بوده و مهم است.« 

سهیل مهدی در این مورد به ما گفت: »تا جایی که من می دانم از 

مدت ها قبل منعی وجود نداشته است و سه ورزشگاهی که تاج 

عنوان کرده ملاک شـــروع این کار است. به هر حال ما براساس 

اســـناد و مســـتندات کار را پیش می بریم و تا اینجا هم مشکل 

امکانات زیرساختی ورزشگاه ها بوده که به نظر می آید در برخی 

استادیوم ها حل شده است.« 

فیفا دست برداشت
در چنین شـــرایطی این سوال پیش می آید که آیا فیفا از فشارها 

روی ایران برای ورود تماشـــاگران زن به اســـتادیوم های فوتبال 

دست کشیده یا همچنان با فرســـتادن نمایندگانی این مهم را 

رصد می کند؟

در بـــازی ایـــران و کامبوج که مجوز حضور خبرنـــگاران زن را در 

استادیوم آزادی فراهم کردند به خاطر دارم که ناظران فیفا به شدت 

و در تمـــام لحظات حضور ما پیگیر موضوع بودند و امکانی را که 

در اختیارمان قرار داده بودند پیگیری می کردند و در مقابل موانع 

واکنش نشـــان می دادند. به نظر می رسد اما حساسیت در این 

خصوص پایان یافته و فدراسیون فوتبال موفق به جلب اطمینان 

این نهاد فوتبالی جهانی شـــده است. از این رو دیگر حتی وقتی 

به ورزشگاه می رویم هم شاهد حضور نماینده ای در این خصوص 

نیستیم. 

با این حال رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ نیز آن را تایید کرد و 

به ما گفت بعد از بازی ایران و کامبوج، این وضعیت به سمت نرمال 

رفت. فدراسیون جهانی فوتبال نه این مورد، که همواره نکته های 

مورد نظر خود را بررسی می کند و براساس معیارهای مورد نظرش 

به فدراسیون ها امتیاز می دهد. اگر بخواهند نماینده ای بفرستند 

ما استقبال می کنیم چراکه ما نیز به سوی معیارهای حرفه ای در 

حرکتیم. در بازدید هایی که از ورزشگاه های مختلف ایران داشتم 

متوجه این موضوع شـــدم که در مدار حرفه ای قرار گرفته و سعی 

می کنند یکی یکی همه را در این مدار قرار دهیم.«

ورزشگاه ها خودشان درخواست بدهند!
هر ورزشگاهی درخواست حضور بانوان در استادیوم خود را بدهد 

با استقبال سازمان لیگ روبه رو می شود. نقش جهان، سیرجان، 

شـــهید وطنی، فولادشهر و فولاد خوزستان، پنج ورزشگاهی که 

در ابتدا نام شـــان مطرح شد به خواست خود خواهان استقبال 

از خانم های تماشـــاگر بودند. در این بین حتی این باشگاه ها 

هستند که مسئول نه تنها اسکان که امنیت و ایاب و ذهاب آنها را 

برعهده دارند. یعنی این طور نیست که سازمان لیگ، فدراسیون، 

وزارت ورزش یا نهادی دیگر ورزشگاه خاصی را برای این مهم در 

نظر بگیرد. از این بین فعلا فقط با درخواســـت باشگاه گل گهر 

سیرجان، سپاهان اصفهان و فولاد اهواز به دلیل امکانات خوب 

ورزشگاه هایشـــان موافقت شده است. درواقع این استادیوم ها 

فاکتورهای لازم را داشتند و در بازدیدی که نمایندگان سازمان 

لیگ داشتند موفق شدند مجوز لازم را بگیرند. سهیل مهدی در 

این مورد به »فرهیختـــگان« گفت: »همه بدانند که هیچ ارگان 

خاصـــی مانع ما نبـــود و خود را درگیر این موضـــوع نکرد. ما و 

باشـــگاه ها با این هدف که خود را آمـــاده میزبانی از میهمانان 

محترمی کنیم تلاش کردیم و همین موضوع باعث تاخیر شد. 

تماشاگران میهمانان ما هســـتند و طبیعی است که بخواهیم 

میزبان خوبی باشیم. از این رو از آنها می خواهم به خود احترام 

بگذارند و مقابل ورزشگاه ها تجمع نکنند و از طریق سامانه بلیت 

فروشی برای تهیه بلیت اقدام کنند. البته هنوز این سامانه برای 

بلیت فروشـــی چه برای خانم ها و چه برای آقایان فراهم نشـــده  

است. همکاران ما روزهای شـــلوغی را سپری می کنند و هنوز 

چند ورزشـــگاه در حال بازسازی هســـتند و ما امیدواریم تعداد 

ورزشگاه های میزبان تماشاگران زن بیشتر شوند. از باشگاه ها هم 

می خواهند هرچه سریع تر نواقص را برطرف کنند و با سازمان لیگ 

همکاری کنند. به عنوان مثال استادیوم آزادی یکی از ملاک های 

ما برای این مهم بود اما فعلا به دلیل بازســـازی، شرایط میزبانی 

قدرتمندی ندارد. فرآیند توسعه و اصلاح برعهده پیمانکار است و با 

اصلاح سکوها و برطرف کردن چالش های اصلی در این ورزشگاه 

هم میزبان علاقه مندان پرشمار خواهیم بود.«

در واقع هیچ کارگروهی برای این موضوع در فدراسیون تشکیل 

نشد و قرار نیست فدراسیون نیز در ساماندهی این مورد دخالتی 

در کار باشگاه ها داشته باشند. سهیل مهدی در این مورد ادامه 

داد: »خوشـــبختانه در این زمینه جامعه هواداری باشگاه ها نیز 

همکاری لازم را به عمل می آورد. به جز باشگاه ها که الزامات لازم 

را فراهم کردند این جامعه هواداری است که از این پس مسئول 

هوادارانی است که به ورزشگاه می آیند. باشگاه ها خود از این مهم 

نیز اســـتقبال کردند. در موارد قبلی که به صورت آزمایشی بود، 

سرگروه های کانون هواداران نیز در هدایت هواداران و ساماندهی 

آنها نقش بسزایی داشتند و از این نظر هم به خوبی تجهیز هستیم. 

پس تجربه خوبی در اســـکان بانوان علاقه مند داریم. از طرفی 

نیروهای امنیتی زن نیز در این مورد با ما همکاری کردند. برخورد 

و حضورشان بسیار عالی بود و تقابل خاصی پیش نیامد. هر جا 

بحث شادی باشد مردم استقبال می کنند و این طبیعی است. 

اما اگر این اســـتقبال با نظم باشد زمان تفریح خوبی رقم خواهد 

خورد. ما اگر بحث زیرســـاخت ها را در ورزشگاه ها جدی گرفته و 

حساســـیت نشان دادیم، به این دلیل است که هم در فرهنگ و 

هم در دین مان تاکید به حفظ شأن زن داریم. از این رو امیدوارم 

همان طور که ما برای بهبود شـــرایط آنها تلاش کردیم آنها نیز در 

این موارد رعایت کرده و طبق ســـامانه بلیت خریداری کنند و به 

برقراری نظم کمک کنند.«

شـــاه منصوری نیز نظر جالبـــی دارد. او به »فرهیختگان« چنین 

گفت: »بحث ورود بانوان به ورزشـــگاه خیلی وقت است از سوی 

اهالی فوتبال شروع شده است. موضوع دیگر به شکل یک بحران 

مطرح نیست و من فکر می کنم از لیگ امسال شاهد حضور آنها 

در ورزشگاه ها خواهیم بود. برخی باشگاه های ما همین حالا هم 

دفتر اداری مشخصی ندارند، امکانات سخت افزاری آنها استاندارد 

نیست. نمی دانم فیفا یا کنفدراسیون چه کار خاصی می خواهند 

در این زمینه انجام دهند اما می دانم که ما برای انطباق خودمان 

چاره ای جز تبعیت نداریم و باید الزامات مورد خواست آنها را اجرایی 

کنیم، در حالی که خودمان می دانیم بسیاری از امکانات خصوصا 

امکانات سخت افزاری وجود ندارد.« 

البته گفته می شـــود قرار اســـت آیین نامه ای برای ورود بانوان به 

ورزشـــگاه ها نوشته شود تا به این ترتیب این اتفاق از نظر قانونی 

مشکلی نداشته باشد و البته دارای نظم و روال مناسبی شود اما 

با وجود پیگیری های »فرهیختگان«، فعلا نهادها و مسئولانی که 

در این زمینه تصمیم گیر هستند ترجیح می دهند صحبتی در این 

مورد انجام نداده و مسئولیتی را به گردن نگیرند. 

حضور بانوان
ربطی به مجوز حرفه ای ندارد

بحث دیگری که با ورود خانم های هوادار فوتبال ذهن علاقه مندان 

را درگیر کرد الزام بر این مهم به جهت اخذ مجوز حرفه ای اســـت. 

درواقع این سوال به وجود می آید که آیا یکی از موارد کسب مجوز 

حرفه ای برای باشـــگاه های فوتبال می تواند ورود هواداران خانم 

فارغ از هر تبعیض جنسیتی باشد؟ این موضوع ورود به جزئیات 

به نظر می رسد با این حال خیلی ها از آن بی خبرند. حتی برخی 

در فدراســـیون فوتبال و وزارت ورزش جوابی برای آن نداشتند و 

پاســـخگویی به این مهم را منوط به مشـــورت با کارشناسان این 

حوزه دانستند. 

با این حال عدم امکان برخی ورزشـــگاه ها برای میزبانی از بانوان 

مانعـــی در جهت اخذ مجوز حرفه ای آنها نیســـت. در اصل این 

موضوع یک الزام خاص نیســـت ولی در عمل مهم است. رئیس 

کمیته برگزاری مسابقات سازمان لیگ در این مورد اطمینان داد 

که الزام خاصی وجود ندارد. او به ما گفت: »حضور بانوان از الزامات 

مجوز حرفه ای نیست. خیلی موارد ازجمله این موضوع در بحث ها 

مطرح می شود اما در قوانین اینچنینی تبعیض جنسیتی نداریم. 

در صدور مجوز حرفه ای، زیرساخت ها برای ورود بهینه تماشاگران 

و استفاده از آن فضا برای تماشاگران خانم و آقا باید فراهم باشد؛ 

در واقع اینکه تماشـــاگران تفکیک نشده و امکانات لازم شامل 

همه آنها می شود. من نمی توانم قطعا بگویم همه ورزشگاه های 

ما می توانند از بانوان اســـتقبال کنند و تا باشگاهی درخواست 

ندهد به این موضوع و بررسی امکاناتش ورود نمی کنیم. در واقع 

ما موضوع ورود بانوان به ورزشـــگاه ها را براساس تقاضای باشگاه 

مورد بررسی قرار دادیم. نه براساس ملاکی برای مجوز حرفه ای.«
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گزارش»فرهیختگان«ازاماواگرهایمجوزحضوربانواندرورزشگاهها

منعی نیست اما بهانه همیشه هست
زیرساخت،اصلیترینبهانهرفعتکلیف نیازبهتدوینآییننامهایکهفعلاوجودندارد

گفتوگو

پیش از این اعلام شده بود بسته بودن پنجره نقل و انتقالاتی باشگاه استقلال 

با شـــکایت بازیکنان طلبکار از این باشـــگاه و از سوی کمیته تعیین وضعیت 

فدراسیون فوتبال بسته شده است و ارتباطی به شکایت سازمان لیگ فوتبال 

ایران از باشگاه استقلال ندارد، زیرا این پرونده هنوز درحال بررسی است و رای 

قطعی درمورد آن صادر نشده است. این درحالی است که مسئولان استقلال 

اعلام کرده بودند قبل از تاریخ مقرر )آغاز رقابت های لیگ( باید قرارداد بازیکنان 

ثبت شود و تا 200 میلیارد بدهی سال گذشته پرداخت نشود هیچ قراردادی 

برای تیم جدید ثبت نمی شود. 

بر همین اســـاس فرشـــید طاهری، سرپرست نقل و انتقالات سازمان لیگ در 

گفت وگویـــی با »فرهیختگان« در این خصوص اظهار داشـــت: »12مردادماه 

رقابت های لیگ برتر آغاز می شود و تیم ها باید یکی یکی نسبت به ثبت قرارداد 

بازیکنـــان خود اقدام کنند و این در صورتی اســـت که تـــا امروز هیچ کدام از 

نمایندگان تهران در لیگ برتر هنوز در این مورد اقدام خاصی را انجام نداده اند.« 

وی ادامـــه داد: »البته تیم های بدهکار که پنجره آنها توســـط کمیته تعیین 

وضعیت بسته شده است فقط نمی توانند بازیکنان جدید خود را ثبت کنند و 

به بازیکنان قدیمی تیم ها مجوز بازی خواهیم داد، حتی بازیکنانی که تمدید 

کرده اند هم جزء بازیکنان قدیمی محسوب می شوند و برای آنها کارت بازی صادر 

خواهد شد. تا باز نشدن پنجره، فقط قرارداد بازیکنان جدید ثبت نخواهد شد.« 

رایاستینافاستقلالبهپیشفصلنمیرسد
طاهری درباره ادعای مسئولان استقلال که تا 200 میلیارد بدهی سال گذشته 

پرداخت نشود هیچ قراردادی برای تیم جدید ثبت نمی شود، تاکید کرد: »بدهی 

باشگاه اســـتقلال 200 میلیارد نیست و کمیته تعیین وضعیت می تواند رقم 

دقیـــق آن را اعلام کند. فقط می توانم اعلام کنم که این رقم به مراتب کمتر از 

ارقامی اســـت که گفته اند، شاید منظور از 200 میلیارد یک برآورد کلی برای 

مخارج دیگر باشـــگاه و امور دیگر باشد، این رقم در هر صورت برای باز شدن 

پنجره نقل و انتقالاتی استقلال نیست.« 

سرپرست نقل و انتقالات سازمان لیگ فدراسیون فوتبال درباره اینکه شکایت 

ســـازمان لیگ از باشگاه استقلال به کجا رســـید، یادآور شد: »این پرونده با 

درخواست تجدیدنظر اســـتقلال به استیناف رسیده است. هنوز رای قطعی 

صادر نشده و بدهی باشگاه استقلال به سازمان لیگ 70 میلیارد است که از 

جزئیات دیگر آن مطلع نیستم.« 

وی درباره اینکه این پرونده تا چه اندازه در منع استقلالی ها برای ثبت قرارداد 

تاثیر دارد، گفت: »این پرونده تاثیری ندارد و بعید است که رای آن به پیش فصل 

برســـد.« طاهری در پایان گفت: »سایر باشگاه های تهرانی هم این مشکلات 

اســـتقلال را دارند و باید صبر کنیم تا با پرداخت بدهی هایی که دارند، پنجره 

نقل و انتقالاتی آنها توسط کمیته تعیین وضعیت باز شود.« 

سرپرستنقلوانتقالاتسازمانلیگدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:پنجرهاستقلالبارقمیبهمراتبکمتراز200میلیاردبازمیشود

بازیکنان جدیدتیمهای بدهکارثبتنمیشود فقطقرارداد 
پروندهشکایتسازمانلیگتاثیریدرپنجرهاستقلالیهاندارد

نیلوفر مژدهی
خبرنگار


